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Există o companie sibiană care a înţeles că forţa de
muncă din construcţii este preţioasă. Retter Project-
management, cunoscută pentru inovaţiile aduse în
ţară în construcţia de poduri pentru loturile de
autostradă, are o filosofie europeană în ce priveşte
angajaţii. Fiecare om din firmă, de la muncitor la in-
giner este membru al familiei Retter. „Lucrăm doar cu
oameni foarte bine pregătiţi şi specializaţi. Pentru a
ajunge la dezvoltarea de produse inovative şi punerea
lor în operă este nevoie de a investi în oameni şi în
pregătirea şi specializarea lor în acest sens” a
dezvăluit Guido Retter, managerul firmei, filosofia care
stă la baza activităţii companiei.                    PAGINA 12

Într-o şedinţă fulger, Consiliul Local Sibiu a
votat ca viceprimarul Corina Bokor (FDGR)
să preia funcţia de primar al Sibiului în 5 iulie.
Doamna primar Astrid Fodor a fost sus -
pendată din funcţie cu 2 zile mai devreme de
prefectul Adela Muntean. Decizia prefecturii
a venit în baza hotărârii definitive a instanţei

de judecată care a admis raportul ANI prin
care s-a constatat starea de incompabilitate
a doamnei Fodor în perioada 2012-2014, pe
vremea când era viceprimar. Fodor a anunţat
că va cere în instanţă suspendarea ordinului
Prefecturii şi de asemenea a atacat deja şi
decizia instanţei privind raportul ANI.

Corina Bokor a devenit primar la pro -
punerea FDGR. A fost votată de 15 din cei
20 de consilieri prezenţi. 3 au lipsit. 5 voturi
au fost nule, probabil ale consilierilor PSD
pre zenţi în sală. Aceştia au şi făcut o de cla -
raţie politică înainte votului prin consilierul lo-
cal Tiberiu Mitrea: „Până acum, managemen-
tul municipiului Sibiu s-a dovedit a fi unul
deficitar prin neaducerea la îndeplinire a unor
proiecte vitale pentru comuntiate și pentru
dezvoltarea orașului. Conducerea acestei
instituții a rămas datoare sibienilor cu re-

alizarea unor proeicte, precum identificarea
soluțiilor inteligente – să facem în sfârșit primii
pași spre un adevărat smart city, pentru flu-
idizarea traficului; construirea de parcări sub
și supra etajate care să degajeze arterele
sufocate parcate pe ambele sensuri, re-
zolvarea problemelor care cau zează întârzieri
majore la finalizarea construirii stadionului
municipal, extinderea și îmbună  tățirea rețelei
de transport public în comun”.

Votul secret al noului primar a fost însă o
formalitate, consilierii FDGR şi PNL alegând
unica propunere existentă.

Corin Bokor este consilier local din 2012,
iar din decembrie 2014 a devenit viceprimar,
fiind realeasă în iulie 2016. Bokor este
născută în 9 august 1967 şi este de proefesie
inginer. Ea a lucrat înainte la FDGR ca refer-
ent de specialitate, răspunzând de buna

derulare a activităților FDGR subven ționate
de la bugetul de stat – programul de acțiuni
cultural-artistice, editare de cărți și investiții.

Conform ultimei declaraţii de avere de pu -
să în iunie 2019 Bokor nu are în proprietate
terenuri, clădiri, maşini, nici conturi bancare.
Are doar un credit bancar de 90.000 lei con-
tractat în 2018 pentru cinci ani.

La finalul şedinţei de astăzi Corina Bokor a
mulţumit consilierilor locali pentru încredere:
„Principala mea misiune va fi ca împreună cu
echipa din cadrul Primăriei municipiului Sibiu
să ducem mai departe proiectele care se află
în curs sau sunt planificate, să asigurăm con-
tinuitatea activității curente a instituții până la
clarificarea juridică a acestei situații pentru
ca în momentul în care doamna primar va
putea reveni în funcția în care a fost aleasă
de către cetățenii sibieni”.          Călin Blaga

CCaalliittaattee  şşii  iinnoovvaaţţiiee  îînn  
ddoommeenniiuull  ccoonnssttrruuccţţiiiilloorr
mmaarrccaa  RReetttteerr

Corina Bokor, noul primar al Sibiului
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Un nou sens giratoriu pe strada
Hermann Oberth

Lucrările de amenajare vor începe de luni,
15 iulie cu reconfigurarea trotuarelor din zona
sensului giratoriu, iar apoi se va trece la ame-
najarea girației propriu-zise. Sensul giratoriu
va fi luminat corespunzător prin amplasarea
unui stâlp de iluminat cu patru corpuri. De
asemenea, trecerile de pietoni din acest sec-
tor vor fi mutate pentru o mai mare siguranță.

Lucrările vor fi finalizate în aproximativ 40
de zile, în funcție de condițiile meteo. Pentru
execuția acestora nu va fi necesară închi -

Sibianca Manuela Catrina mazilită de
afaceriştii din dosarul Microsoft

Serviciul de Administrare a Domeniului
Public și Privat se mută în Piața Mică

Infiltratul
În judeţul Sibiu există un preşedinte

de partid… infiltrat. Altă explicaţie nu
găsesc pentru toate acţiunile sale în
detrimentul partidului care l-a promovat
în actuala funcţie publică la Bucureşti.
Am documentat atent cazul său câteva
luni de zile şi aceasta este singura con-
cluzie logică. Să luăm pe rând infor ma -
ţiile pentru a vedea cum am ajuns la
această concluzie.

Pe vremea guvernării Cioloş, când
epurările contra PSD erau la sânge în
toate structurile guvernamentale, un
tânăr funcţionar sibian era propulsat
brusc mare şef la Bucureşti, deşi prove-
nea din partidul epurat de la putere.
Poate că Cioloş a apreciat talentul tână -
rului sibian sau poate că numirea a venit
pe linia celuilalt partid, PNL. Nu putem
demonstra asta deşi o adeziune stă bine
mersi într-un sertar în judeţul Alba.

Trecem peste acest moment. Gu-
vernarea se schimbă, partidul său
revine la putere şi omul nostru se
trezeşte brusc suţinut la o funcţie mai
înaltă la Bucureşti. Cu toate problemele
de acasă, despărţirea de soţie, îşi ia
funcţia în primire. Acum e şef de
organizaţie şi şef mare la Bucureşti. În
ambele funcţii a fost numit, pentru că nu
a reuşit niciodată să treacă pragul unor
alegeri, nici măcar interne de partid. Şi
lună de lună organizaţia sa de partid
scade. Pierde membri, primari, directori,
consilieri… Pierde resurse umane,
manteriale, financiare. Nimeni nu spune
nimic. Şi vin alegerile europarla-
mentare.

Din pensiunea unde a găsit un pat pe
care să doarmă, în lipsa unei locuinţe
stabile, ca un turist permanent, liderul
nostru de partid priveşte dezastrul votu-
lui. Dacă stă să numere voturile reali zea -
ză că nici măcat toţi membrii de partid
din judeţ nu au votat partidul care îl con-
duce. Dar găseşte rapid scuze şi pleacă
la Bucureşti să arunce vina pe alţii.

Acum vine momentul cănd va pierde
toate funcţiile. Bucureştiul îi va lua
funcţia de mare şef, iar organizaţia de
partid îi va arăta ce înseamnă un vot.
Asta dacă va organiza alegeri, pentru
că a reuşit cu măestrie să le amâne la
infinit. Doar e mai uşor să fii numit,
decât să fii ales.

O construcţie politică trebuie începută
de la fundaţie. Dacă te opreşti acolo
rişti să ai o epavă politică. Clădirea unei
cariere se face prin dialog cu oamenii şi
prin multă muncă. Dacă o faci pe baza
a două – trei relaţii rişti la un moment
dat, ca în acest moment, să ţi se năruie
totul. Politica nu se face la aeroport, ca
o poartă de securitate prin care treci
odată şi gata, ci se construieşte încet şi
cu multă trudă. Respectul se câştigă,
dacă îl oferi începând de la familie, pri-
eteni şi colegi până la votantul de rând.

Apreciez tinereţea şi puterea de
muncă, dar cred că unii politicieni, ca
acesta, trebuie să îşi vadă lungul nasu-
lui. Pentru că puterea e trecătoare şi
când mergi pe stradă trebuie să laşi loc
de bună ziua. Dispreţul arătat când eşti
la putere se va întoarce asupra ta. Dar
nu m-aş mira ca odată căzut din turnul
său de fildeş să îl regăsim pe acest şef
la celălalt partid. A mai fost un caz la
Sibiu. Aşa se face la noi politică: în am-
bele bărci sau prin infiltrare. Dacă
vedem lucrurile aşa poate înţelegem
mai bine acţiunile unora…

Călin BLAGA

Editorial
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Comisia de circulație a
avizat începerea amenajării
unui nou sens giratoriu pe
strada Hermann Oberth, la
intersecția cu strada Fabricii.
Această lucrare va fi
executată și finanțată de
dezvoltatorul noului mall
aflat în construcție lângă
podul Gării, contribuind ast-
fel la resistematizarea și flu-
idizarea traficului în zonă
după deschiderea acestui
complex comercial.

derea traficului, dar se va circula totuși cu
restricții în zonă, șoferii fiind rugați să circule
cu atenție sporită.

Reamintim că o altă măsură luată pentru
sistematizarea traficului în zonă este mod-
ernizarea străzii Fabricii. Primăria Sibiu a

inițiat o procedură de achiziție în acest sens,
asigurându-se astfel o cale de acces cores -
punzătoare pentru noul centru comercial și
fluidizând în același timp traficul pentru
locuitorii din zonă.

Andreea Cojocaru

De luni, 15 iulie, Serviciul de Administrare a Domeniului Public și Privat își mută
sediul de pe strada Bulevardul Victoriei, nr. 1-3 în recent reabilitatul imobil situat în
Piața Mică nr. 22, la parter.

Prin urmare, dacă aveți nevoie să plătiți un
abonament de parcare, să depuneți o cerere
sau să plătiți taxa de ocupare a domeniului
public, de săptămâna viitoare ghișeele aces-
tui serviciu vor fi deschise publicului la par -
terul imobilului din Piața Mică nr. 22, după
următorul program:

· Luni – joi, între orele 9.00 – 15.00
· Vinerea, între orele 9.00 -12.30
Primăria reamintește publicului că pentru a

contacta Serviciul de Administrare a Dome-

niului Public și Privat au la dispoziție și mi-
jloace electronice platforma de e-admi nis -
trație de pe www.sibiu.ro pe care se pot
ob ține informații despre ocuparea domeniul
public și parcarea în Sibiu, fiind posibilă și
plata electronică pentru abonamente de par-
care și diversele avize gestionate de acest
serviciu

Pentru plata parcării în Sibiu, aplicația pen-
tru mobil PARCARE SIBIU, disponibilă gra-
tuit în Google Play și App Store. Prin această

aplicație se poate achita parcarea pe câteva
ore sau se pot contracta abonamente de par-
care electronice pe o perioadă mai lungă. Cei
care utilizează această aplicație pot plati di-
rect din aplicație cu cardul, prin SMS sau prin
intermediul unui credit pre-plătit.

Informații despre locurile de parcare dispo -
nibile și modul de plată pentru acest serviciu
se găsesc și pe aplicația pentru mobil SIBIU
CITY APP.

Andreea Cojocaru

Sibianca Manuela Catrina era din februarie
2017 secretar de stat la Ministerul Co muni -
caţiilor. Ea a sesizat Corpul de control al pre-
mierului Viorica Dăncilă cu privire la afacerea
Microsoft, cu câteva zile înainte să fie schim -
bată din funcție în luna mai și înlocuită cu fos-
tul senator PSD de Prahova, Daniel Savu, un
apropiat al lui Sebastian Ghiță, au declarat
pentru G4Media.ro surse guvernamentale.

Manuela Catrina a sesizat faptul că Do -
sarul Microsoft încă este pe rol şi a cerut ca
persoanele responsabile din Guvern şi Min-
ister să intervină pentru stoparea contrac -
telor. Se pare însă că afaceriştii din spatele
Microsoft sunt mai puternici ca un secretar
de stat…

Călin Blaga
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Sibiu: 
O nouă zonă de blocuri intră 
în reparații capitale

Primăria Sibiu a semnat miercuri, 10 iulie
contractul pentru execuția reparațiilor capi-
tale în zona de blocuri dintre străzile Henri
Coandă și Oțelarilor, continuând astfel pro-
gramul amplu, multianual, de reabilitare a
cartierelor de blocuri din oraș.

Contractul în valoare de 3,46 de milioane
de lei este finanțat din bugetul local și a fost
atribuit firmei Ceconi SRL din Satu Mare, în
urma unei proceduri publice de achiziție.

Constructorul va avea la dispoziție 6 luni

de la emiterea ordinului de începere a lu cră -
rilor pentru a efectua următoarele lucrări care
vor schimba în bine aspectul și funcțio na -
litatea zonei: reabilitarea străzilor și aleilor,
prin modernizarea carosabilului și a trotu-
arelor, amenajarea și reconfigurarea spațiilor
de parcare, amenajarea unui iluminat public
cu LED, amenajarea unui loc de joacă între
blocuri în suprafață de peste 100 mp, lucrări
la canalizarea pluvială.

Astrid Fodor, soacră mare
Primarul suspendat al Sibiului a organizat

nuntă mare pentru fiul ei cel mic, Alexandru,
duminică, 7 iulie, la Palatul Brukenthal din
Avrig. Cei peste 200 de invitaţi au petrecut într-
o atmosferă relaxată într-un spaţiu amenajat
cu mult bun gust. Bucătarii evenimentului au
fost conduşi de Radu Zărnescu, cunoscut si-
bienilor prin implicarea sa în programul Sibiu
Regiune Gastronomică, unde este şef cam la
toate evenimentele culinare.  De altfel acesta

a dezvăluit pe Facebook imagini de la nunta
lui Alexandru Fodor cu Paula Marin. Tânăra şi
frumoasa mireasă este fiica celui mai longeviv
primar din Covasna, Gheorghe Marin, primar
al comunei Barcani din 1990.

Cununia civilă a avut loc la finele lunii iunie
la noul sediu al Casei Căsătoriilor din Sibiu,
Piaţa Mică nr 22. Curtea interioară a fost
îmbrăcată în pânză de sus până jos.

Călin Blaga

Se reabilitează clădirea Liceului 
Constantin Noica

Scopul proiectului este acela de a scădea
consumul anual de energie convențională în
clădire cu cel puțin 40% și de a crește con-
sumul de energie din surse regenerabile cu
cel puțin 15% prin utilizarea sistemelor alter-
native de producere a energiei și reducerea
emisiilor de gaze cu efect de seră.

Firma contractată în urma unei proceduri
de achiziție publică – SC Electrovalcea SRL
– are la dispoziție 10 luni pentru a finaliza o
serie de lucrări care vor asigura condiții mai
bune pentru cei peste 900 de elevi și profe-
sori ai acestei unități de învățământ.

Se va face izolarea termică a fațadelor
clădirii, instalarea unor sisteme alternative de
producere a energiei electrice (panouri foto-
voltaice) și termice (pompe de căldură aer-
apă) și repararea acoperișului clădirii,
reabilitarea instalației de iluminat în clădire.

De asemenea, montarea unui sistem de ma -
nagement și control – Building Management
System – care urmărește nivelul de consum
al energiei în clădire.

Ordinul de începere va fi emis în cursul
săptămânii viitoare Primele lucrări care se vor
efectua vor fi cele de la interiorul clădirii pen-
tru a le finaliza pe cât posibil pe parcursul
vacanței de vară. Constructorul va alcătui un
grafic de execuție astfel încât cursurile să fie
cât mai puțin afectate și după 15 septembrie.

Valoarea totală a proiectului este de
7.545.167,33 lei, din care cheltuieli neram-
bursabile 7.394.263,98 lei, iar contribuția pro-
prie a solicitantului este de 150.903,35 lei.

Proiect cofinanțat din Fondul European de
Dezvoltare Regională prin Programul Opera -
ţional Regional 2014-2020.

Andreea Cojocaru

A fost semnat contractul pentru execuția lucrărilor de
reabilitare a clădirii Liceului Constantin Noica în vederea
creșterii eficienței energetice a acestui imobil, transmit
reprezentanții Primăriei Sibiu. Valoarea investiției este de
6.415.339,47 lei, finanțată din fonduri europene.
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Un sfert de secol de
parteneriat Sibiu - Franţa

Județul Sibiu sărbătorește un sfert de secol
de parteneriat cu regiunea Ille-et Vilaine din
Franța, iar cu această ocazie s-a semnat un
nou acord pentru continuarea unei cooperări
care a adus numai beneficii de ambele părți.
Credem cu tărie că acest parteneriat reaf ir -
mă de ambele părți atașamentul la o Europă
a păcii și cooperării și ne dă șansa unor pro -
iecte europene de amploare. "Mulțumesc
domnului Jean-Luc Chenut, Președintele De-
partamentului Ille-et-Vilaine, care ne-a con-
firmat că susținerea acordată cooperării cu
Județul Sibiu continuă și pe viitor" a declarat

președinta Consiliului Județean Sibiu, Da ni -
ela Cîmpean.

Președinta a mulțumit și autorităților locale
și asociațiilor din Ille-et-Vilaine și din județul
Sibiu care au colaborat de-a lungul timpului
și au dau naștere unor inițiative în domenii
diverse precum: servicii sociale, protecţia
copilului, agricultură, mediu, turism, cultură
și educaţie. În toate aceste domenii, județul
Sibiu a beneficiat de formare profesională
pentru specialiști din sectorul public dar și
privat, de exemple de bune practici și me -
tode noi de lucru. Așa cum au confirmat și cei

care au luat ieri cuvântul la evenimentul ani -
versar, în multe dintre comunitățile locale din
județ, francezii au sprijinit dezvoltarea spirit-
ului asociativ și de implicare civică.

Noul acord continuă teme consacrate pre-
cum servicii sociale, tineret, turism, cultură și
dezvoltare rurală, la care se adaugă egali-
tatea de gen, un domeniu de interes pentru
ambele administrații, care își propun amelio-
rarea calității serviciilor publice în spiritul
șanselor egale și al democrației participative.

"Azi mai mult ca oricând ne dorim ca astfel
de parteneriate între comunități dintre diferite

zone ale Europei să continue, pentru că este
responsabilitatea fiecăruia dintre noi să nu
lăsăm să se formeze alte cortine sau ziduri
care să ne despartă din punct de vedere
politic, economic, sau social."

Partenerii evenimentului "Un sfert de secol
de cooperare Sibiu - Ille et Vilaine" au fost
Echipa ApivsApivs și Solidarité 35 Rou -
manie. Mulțumiri Cvartetului de Coarde Bru -
kenthal, care a asigurat o ambianță specială
pentru ceremonia de semnare a acordului și
echipei din cadrul Muzeul Astra pentru spri-
jinul organizatoric.

Un manager al Romgaz 
premiat de BUSINESS Magazin

Noutăți importante în 
fotbalul medieșean

BUSINESS Magazin a premiat zece tineri
manageri dintre cei prezentați în catalogul
„100 TINERI MANAGERI DE TOP”, anuar
dedicat tinerilor manageri până în 40 de ani,
premiul reprezentând o recunoaștere publică
a performanței în afaceri, în profesie și în in-
dustria în care activează.

„Atât industria energiei, cât și respon sa -
bilitățile specifice rolului de CFO sunt în
continuă dezvoltare, iar toate aceste schim -
bări reprezintă pentru mine o provocare
profesională pe termen lung”, a declarat An-
drei Bobar., tânărul manager al Romgaz.

Daniel DĂBĂCAN

Președintele Gazului Metan, Ioan Măr gi -
nean a spus în cadrul unei conferințe de
presă că din acest moment lucrurile au re ve -
nit la normal, astfel că se pot face toate plă -
țile restante în vederea ieșirii din insolvență.

"Efectuăm toate plățile cât se poate de re-
pede pentru a ieși din insolvență. Este vorba
despre 300.000 de euro, având în vedere că
noi am beneficiat și de drepturile TV, în
prezent avem bani în cont pentru achitarea
tuturor datoriilor", a explicat Ioan Mărginean.

Chiar dacă în următoarele zile vor fi efec-
tuate toate plățile, cel mai probabil clubul
Gaz Metan va ieși oficial din insolvență în
toamnă, având în vedere că urmează va -
canța judecătorească.

Echipament nou în sezonul 
competițional 2019-2020

Fotbaliștii Gazului Metan vor îmbrăca în
sezonul competițional 2019-2020, un echipa-
ment nou realizat de Joma România.

Acasă, aceștia vor îmbrăca tricou negru-
alb, șort negru, jambiere negre, iar pe piept
vor avea în acest sezon logo-ul stilizat al
sponsorului principal ROMGAZ, iar în partea
dreapta-jos, logo-ul 110 ani de energie, pen-
tru a marca o bornă aniversară din istoria
companiei, împlinirea a 110 ani de la de-
scoperirea primului zăcământ de gaze natu-
rale din bazinul Transilvaniei.

Parteneriatul tehnic cu Gaz Metan Mediaș
este cel mai vechi pentru Joma Romania,
primele echipamente furnizate fiind în anul
1999.

Au fost prezentați oficial noii jucători
Nouă jucători din cei zece transferați au

fost prezentați oficial joi după-amiază, asta
în condițiile în care francezul Mickael Di-
akoya ajunge sâmbătă la Mediaș.

Astfel, Albert Popa, un portar în vârstă de
20 ani, care a evoluat la ACS SR Brașov în
Liga a treia, a semnat cu gruparea de pe Târ-
nava Mare.

În compartimentul defensiv, Gaz Metan i-a
transferat pe Răzvan Popa, ultima data la
Universitatea Craiova și Mihai Velisar, jucător
care a evoluat la Petrolul Ploiești.

În compartimentul median, alb-negrii s-au
întărit cu Lukas Droppa, jucător de origine
cehă care a evoluat ultima data la Șahtior
Karagandî, formație din Kazahstan, Neluț
Roșu, venit de la Astra Giurgiu, Stephan
Drăghici, fost component al Universității
Craiova, Moussa Sanoh, transferat de la Po-
litehnica Iași și Sergiu Ciocan, un mijlocaș
care a evoluat pentru Comuna Recea în Liga
a treia. De asemenea, Gaz Metan l-a trans-
ferat pe atacantul Sergiu Buș, jucător care a
îmbrăcat sezonul trecut tricoul bulgarilor de
la Levski Sofia.              Daniel DĂBĂCAN

Andrei BOBAR, CFO Romgaz, a reușit performanța de a
se număra printre cei zece tineri manageri de excepție,
premiați în cadrul celei de-a 14-a ediții a Galei Premiilor
BUSINESS Magazin, eveniment dedicat celor mai buni
100 tineri manageri din România!

Clubul medieșean de fotbal va ieși în perioada
următoare din insolvență.

Credit Foto: Nova TV Mediaș
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Premieră importantă la
Spitalul Municipal Mediaș

Trei zile de atmosferă
medievală la Mediaș

Meditur Mediaș îşi
înnoieşte parcul auto

La Perne- Cinema în aer liber

Contract de 39 de milioane de lei pentru
întreținerea drumurilor din Mediaș

Firma Geiger Transilvania se va ocupa în următorii patru ani de întreținerea și repararea drumurilor din Mediaș.

Momente emoționante vineri după-amiaza pentru 40 de
absolvenți ai specializării Aistent Medical Generalist
(promoția 2016-2019), din cadrul Școlii Postliceale 
“Auxila” Mediaș.

Spitalul Municipal Mediaș a înregistrat vi neri
o premieră importantă în ceea ce în seamnă
medicina orașului de pe Târnava Mare.

Este vorba despre două operații urologice
endoscopice realizate de o întreagă echipă
de medici specialiști, printre care s-a nu mă -
rat medicul spitalului Teodor Nicola cu aju-
torul Prof. Dr. Virgil Oșan din Târgu-Mureș.

Profesorul Dr. Virgil Oșan a explicat că do -
tarea compartimentului de urologie cu apa -
ra tură modernă reprezintă un pas important
pentru viitor, dar în mod special pentru pa -
cienții cu afecțiuni urologice.

“Spitalul Municipal Mediaș a dotat secția
de chirurgie, compartimentul de Urologie cu
o trusă de operație endoscopice, lucru foarte
important, pentru că astăzi operațiie aparat-
ului urinar inferior și superior au adresabili-
tate 80-90 % pentru operațiile endoscopice.
Acest pas a spitalului cu aparatură modernă
este un pas deosebit pentru medicina din
Mediaș și pentru bolnavii căreia i se a dre -
sează. Am venit practic să inaugurăm, spe -
răm ca domnul doctor să acumuleze cât mai
multă experiență și să facă lucruri frumoase,
cu o asemenea dotare”, a declarat Prof.Dr.
Virgil Oșan, doctor urolog.

La rândul său Doctorul Urolog Teodor
Nicola a apreciat deschiderea managerului
spitalului, Gheorghe Nicorici, pentru nevoia
achiziționări de aparatură modern și a spus
că începând cu această premieră se vor face

constant acest tip de operații la Mediaș.
“Prima intervenție a fost una de rezecție

transuretrală a unui adenom de prostată.
Aceste intervenții sunt o rutină deja în alte
centre și mă bucur că la Mediaș dispunem
de aparatură modernă. Sunt recunoscător
Prof. Oșan care a venit și ne-a sprijinit și de
asemenea, Prof. Grigore de la Sibiu și d-
nului Conferențiar Haşegan. Nu în ultimul
rând, mulțumesc domnului manager, care a
fost foarte receptiv la necesitatea achi zițio -
nări de aparatură, necesitate justificată prin
adresabilitatea foarte mare a pacienților uro-
logici. Am înțeles că până acum la Mediaș
nu a fost doctor urolog și lipsa de până acum
se observă. Nu se mai fac ca pe vremuri
inter vențiile deschise, viitorul reprezintă mi -
nim-invaziv, deci incizii cât mai puține și re -
cu perare cât mai rapidă. De astăzi înainte
vom face constant acest tip de operații”, a
declarat la rândul său Dr. Teodor Nicola,
Medic Urolog în cadrul Spitalului Muncipal
Mediaș.

Spitalul Municipal Mediaș deservește apro -
ximativ 100.000 de oameni, atât din Mediaș
cât și din localitățile din nordul județului Sibiu.

Unitatea medicală a achiziționat în 2018
aparatură modernă pentru urologie în va -
loare de 600.000 lei. În paralel, a fost mo -
dernizat și blocul operator.

Daniel Dăbăcan

Un contract în acest sens a fost semnat
luni, 8 iulie 2019, la sediul municipalității me -
dieșene și prevede: lucrări de asfaltare (co -
voare și plombări); reparații trotuare și sistem
rutier; amenajare parcări și efectuarea de
marcaje rutiere; ridicarea la cotă a gurilor de
scurgere sau căminelor de apă și cana lizare
sau planificarea și revizuirea trimes trială a
drumurilor

Primarul Mediașului, Gheorghe Roman a
spus că acest contract este rezultatul a șapte
luni de muncă în echipă și își dorește ca
lucrările să fie de calitate:

“După o muncă în echipă de mai bine de
șapte luni, având și supravegherea ANAF,
reușim să semnăm cu firma Geiger lucrările
de întreținere a drumurilor publice din mu-
nicipiul Mediaș. Este un contract care se va
derula pe parcursul a patru ani de zile și sigur
că lucrările care se efectuează se referă în
principal la covoare asfaltice, plombe, ame-
najarea trotuarelor dar și a parcărilor din mu-
nicipiul Mediaș. Îmi doresc ce-și dorește

fie care medieșean, ca lucrările să fie de cali -
tate și pentru asta nu pot decât să-i urez mult
succes domnului director și să îi spun Bine
ați venit în Mediaș”, a declarat Gheorghe
Roman.

La rândul său, directorul societății care se
va ocupa de infrastructura rutieră a Media -
șului, Ovidiu Simen a declarat că speră prin
acest contract să ridice valoarea orașului prin
lucrări de calitate.

“Este un contract important pentru firma
noastră. Acest contract are o valoare mare.
Firma pe care o conduc nu a avut până acum
lucrări în Mediaș. Anul trecut și acum doi ani
am avut un covor asfaltic și acum efectuăm
lucrările de reabilitare a cartierului Moșnei.
Cu acest contract sper că putem să ridicăm
valoarea orașului prin lucrări de calitate, prin
drumuri de calitate și sper să avem o colab-
orare foarte bună în următorii patru ani”, a
explicat Ovidiu Simen, directorul regional al
Geiger Transilvania.

Daniel DĂBĂCAN

Au mai rămas doar câteva zile până la ,,Festivalul
Mediaș, cetate medievală. Târg de meșteșuguri vii''.

Operatorul regional de transport în comun, Meditur
Mediaș, intenționează să-şi înnoiască parcul auto.

Acesta are loc la Hanul Greweln, în pe-
rioada 19-21 iulie.

Sunt așteptate mai multe ordine cavalereşti
care îşi vor amplasa tabăra în zona de agre-
ment Greweln, zeci de meșteșugari cu pro-
duse tradiționale și artiști care vor susține
spectacole de muzică medievală.

Pe parcursul celor trei zile vor avea loc ate-
liere de creație pentru copii pe aleea din
pădure care duce spre Hanul Greweln, dar și
spectacole cu foc, o atracție pentru publi cul
medieșean și pentru turiști.

Daniel DĂBĂCAN

De la începutul anului și până în prezent au
ajuns în curtea societății două troleibuze și
urmează să fie achiziționate și alte mijloace
de transport în comun

"Avem în vedere îmbunătățirea parcului
auto al societății în perioada următoare.În
acest an, până în prezent am achiziționat
două mijloace de transport, care sunt în
acord cu bugetul pe care l-am avut. la dis -

poziție pentru dezvoltare. Dar sperăm ca prin
proiectul pe fondul europene pe care îl
implementăm de 10 milioane de euro, să mai
achiziționăm și alte mijloace de transport în
comun", a declarat la Nova TV, directorul ad-
junct al Meditur, Florin Neag.

Municipiul Mediaș a câștigat un proiect în
valoare 10 milioane de euro pentru moder -
nizarea transportului public de călători și are
ca și componente modernizarea mijloacelor
de transport precum și extinderea rețelelor
de troleibuze.

Practic, se vor achiziționa troleibuze noi, se
va moderniza rețeaua de contact și se vor
extinde trasee noi până la eleșteu, precum și
pe strada Stadionului.

De asemenea, tot în cadrul proiectului care
urmează să fie implementat în următoarele
80 de luni, vor fi reabilitate patru poduri.

Daniel DĂBĂCAN

Medieșenii vor avea parte luna viitoare de
un cinema în aer liber. Este vorba despre
evenimentul "La Perne", care are loc în pe-
rioada 16-20 august 2019, în Piața Regele
Ferdinand I.

Zilnic vor rula două filme, un scurt metraj și
un lung metraj, publicul prezent având la
dispoziție pentru șezut perne de puf.

Printre proiecții se numără filme partici-

pante în acest an la Transilvania Interna țional
Film Festival, dar în mod special me dieșenii
vor avea ocazia să vadă "Parking", în regia
lui Tudor Giurgiu, proiectat în pre mieră
mondială la Gala de deschidere TIFF 2019.

Regizorul Tudor Giurgiu este președintele
Festivalului Internațional de Film Transilvania.

Daniel DĂBĂCAN
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ASTRA Multicultural, sub semnul
gastronomiei anul acesta

Un proiect de impact naţional şi inter na -
ţional, ASTRA Multicultural a ajuns anul a -
cesta la a patra ediţie. Muzeul ASTRA,
ins tituție ale cărei acțiuni sunt posibile prin
finanțarea Consiliului Județean Sibiu, a orga-
nizat o serie de eveniment în perioada 11-14
iulie sub egida ASTRA Multicultural. Vorbim
despre o inițiativă dezvoltată în cadrul proiec-
tului Patrimoniu deschis , care are ca scop
readucerea  valorilor multietnice în fața pub-
licului vizitator. Acest lucru a fost realizat prin
animații culturale în gospodăriile din muzeu,
ateliere interactive, muzică și dansuri, meș -
teșuguri și un maraton gastronomic.

,,Prin intermediul unui eveniment de am-
ploare națională și internatională, cum este
ASTRA Multicultural, Muzeul ASTRA readuce
în atenția publicului patrimoniul cultural mul-
tietnic din România. Patru zile de seminarii
științifice, meșteșuguri, obiceiuri, ateliere inter-
active, muzică, dans și mâncăruri tradiţionale.
Au fost prezenți în Muzeul în aer liber din
Dumbrava Sibiului, alături de ro mâni,  sute de
sași, sârbi, maghiari, lipo veni, moldoveni,
romi, slovaci, evrei și ucrainieni. Aceștia au re-
alizat un maraton gastronomic la care se
adaugă dansurile, cântecele și meșteșugurile
tradiționale. Deviza noastră a fost, este și
rămâne cea sub semnul căruia se desfășoară
acest eveniment: ASTRA. Uniți prin cultură!”,
a declarat Ciprian Anghel Ștefan, managerul
general al Muzeului ASTRA.

Deschidere proiectului a fost marcată de
vernisajului expoziției Atelier. Mâncarea tra -
dițională, în Pavilionul Muzeal Multicultural,
Sala Atelier.  În prezenţa Danielei Cîmpean,
preşedintele Consiliului Judeţean Si biu, care
a urat bun venit tuturor parti cipanţilor, Monica
Iancu, curatorul expoziţiei a explicat concep-
tul care a stat la baza acesteia. Expoziţia
este un complex vizual, tactil, auditiv şi olfac-
tiv realizat de o echipă a muzeului care te in-
troduce în conceptul mâncării în tradiţia zonei
noastre. De la preparare, la servire şi depo -
zitare expoziţia include elemente originale,
printre care un caş din zona Sibiului, vechi
de peste 100 de ani.

O nouă biserică
Cu acest prilej s-au pus bazele unei noi

biserici la Muzeul ASTRA. În prezenţa re pre -
zentanţilor Cupru Min Abru s-a pus  piatra de
temelie a Bisericii din Vința, Lupșa, Alba, un
monument adus recent în Muzeu. Pe tot par-
cursul ASTRA Multicultural, în Muzeul în aer
liber din Dumbrava Sibiului au avut loc 5 ate-

liere interactive destinate elevilor – atelier de
cusut-brodat, atelier de tâmplărit, atelier de
pictat mobilier, atelier de decorat ceramic, at-
elier de morărit  - Piuă hidraulică şi vâltoare
(„văială”) și atelierul interactiv Ora de joacă
la Şcoala din Ticera.  

De asemenea, peste 100 de artiști și muzi-
cieni reuniți în 27 ansambluri de dansuri și de
cântece populare și fanfare din România, au
întreţinut atmosfera în Muzeul ASTRA în
cadrul Festivalului de muzică și tradiții mul-
tietnice. Menționăm aici prezența cunoscutei
interprete de muzică populară, Veta Biriș și
a Grupului de tulnicărese Apuseni din Lupșa,
Alba.

În barcă cu Ivan  Patzaichin
Celebrul canotor Ivan Patzaichin a fost

prezent la eveniment alături de Asociația Ivan
Patzaichin-Mila 23. El a arătat cum se fac
canotcile şi a invitat pe cei interesaţi la
plimbări cu canotcile pe lac. Patzaichin a în -
cercat astfel să prezinte diversitatea și bo -
găția patrimoniului cultural și hidrografic ro -

mâ nesc într-o manieră care să-i determine
pe participanți să își asume tradițiile și obi-
ceiurile și să îi învețe cum să le adapteze la
nevoile și specificul modernității.

Maratonul gastronomic multietnic
Maratonul gastronomic multietnic ţinut la

Târgul de ţară și la mai multe gospodării din
muzeu au reunit reprezentanţii tuturor etniilor
din România care s-au întrecut în a găti mân -
căruri specifice culturii lor: sarmale, ciorbă
albă de pui, plăcinte pe dește, tocană de
ceapă, plăcintă dobrogeană cu brânză și
stafide, cozonac Kurtos, găluște slovăcești
s.a.

La finalul acţiunii a avut loc un Concert
aniversar dedicat Zilei Naţionale a Franţei
susținut pe Scena de pe lac de Orchestra de
tineret a oraşului Rennes și Orchestra Liceu-
lui de artă Sibiu.

Acțiunea a fost cofinanțată de Consiliul
Local Sibiu și Primăria Municipiului Sibiu,
realizată cu sprijinul Consiliului Județean
Sibiu.                                         Călin Blaga

Rectoragia
Rectoragia sau sângerarea pe cale anală,

este un semnal de alarmă important, dar din
păcate de multe ori subestimat. Ce înseamnă
mai exact? Prezența de sânge proaspăt (de
culoare roșie) pe hârtia de toaletă, în vasul
de WC sau pe lenjerie, de cele mai multe ori
în cantitate redusă și în legătură cu scaunul.

Cauzele rectoragiei sunt multiple, multe din
ele din fericire benigne, cum ar fi hemorizii,
fisurile anale, diverticulii intestinali, malfor -
mații vasculare intestinale etc, dar există și
posibilitatea unor boli serioase, maligne sau
cu potențial de malignizare (în circa un sfert
dintre cazuri), cum ar fi cancerul de colon
sau rect, polipii intestinali sau bolile inflama-
torii intestinale.

Anumite studii sugerează că numai circa
40% dintre cei care prezintă acest simptom
de adresează unui medic. De obicei vină este
dată pe arhicunoscuții hemoroizi, care sunt
diagnosticați și tratați mai mult sau mai puțîn
empiric; dar dacă adăugăm faptul că dintre
pacienții de peste 40 de ani cunoscuți cu he-
moroizi și cu sângerări anale, circa 20%
(adică unul din cinci) prezintă și polipi sau
cancer, începem să ne întrebăm dacă e bine
să tratăm cu superficialitate această prob-
lema.

Și atunci, ce este de făcut? Evident, dacă

sângerarea este extrem de abundență, pre -
zentarea de urgență la medic este un impe -
rativ. Dar, dacă sângerarea este mai redusă
cantitativ, intermitentă, un control medical
specializat este totuși atitudinea de recoman-
dat, atât pentru clarificarea diagnosticului, cât
și pentru rezvolvarea cauzei de sângerare.
Examinarea este puțîn laborioasă, rapidă și
nedureroasă, permițând rezolvarea în același
timp a anumitor afecțiuni din zona anală și
perianala (hemoroizi, fisuri anale, proctite)
prin metode moderne, ușor tolerate de pa-
cient, și de asemenea se poate completă cu
investigații de laborator sau imagistice, în
funcție de necesități.

CENTRUL MEDICAL PROCTOVEN are în
dotare tehnologia de ultima generație
necesară diagnosticului și tratamentului mo -
dern al acestor leziuni.

Conf. univ. Dr. Ciprian Tănăsescu,

medic primar chirurg, doctor în ştiinţe

medicale, Competenţă în chirurgie

oncologică

CLINICA PROCTOVEN

Calea Dumbravii 76 Sibiu

Tel. 0735545530

0369410858

www.proctoven.ro
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Dansul Corbilor din Hosman

FESTIVALUL 
INCOMPATIBILILOR

Partidul Național Liberal Sibiu în co-
laborare cu Forumul Democrat al Ger-
manilor din România, organizează în
perioada 2019-2020, Festivalul Incom-
patibililor. Evenimentul se desfășoară
sub Înaltul Patronaj al Președintelui
României, Klaus Werner Iohannis și
este susținut de peronalități marcante
ale politicii europene. Evenimentul a
fost depus pe agenda politică a
județului Sibiu și a obținut punctaj
maxim pentru finanțare, debutând în
primele luni ale anului cu unul din primii
soliști ai primăriei Sibiu, Virgil Popa, fost
viceprimar încă de pe timpurile Atotpu -
ternicului, personaj remarcat în politica
sibiană prin implicarea financiară în rân-
durile partidului din care face parte. În
urma unei decizii a Înaltei Curți de
Casație și Justiție, a fost declarat in-
compatibil pentru perioada 27 septem-
brie 2012 – 03 iulie 2014, când era
viceprimar și membru în consiliul de
administrație al unei grădinițe. În urma
acestei decizii, locul său din Consiliul
Local Sibiu a fost luat de mai tânărul
coleg Adrian Bibu, actualul director al
Sălii Transilvania. A urmat apoi primarul
destoinic al comunei Nocrich, Ionel
Vișa, renumit pentru trecerea de la PC
la PNL din 2012. Incompatibilitatea pri-
marului ține de faptul că și-a angajat
fata pe postul de consilier personal și a
emis o dispoziție privind numirea aces-
teia în cadrul unui proiect finanțat din
fonduri comunitare nerambursabile. Cu
toate acestea, el a declarat că va con-
testa hotărârea în instanță și va candida
pentru un nou mandat. După
organizația PNL a municipiul Sibiu și
organizația județeană Sibiu a venit rân-
dul organizației municipale Mediaș. Mai
exact, toboșarul PNL Mediaș, din cele-
bra zonă crepusculară de Nord – Florin
Neag. Acesta a fost declarat incompati-
bil de către ANI, ca urmare a cumulului
de funcții, fiind consilier județean și di-
rector adjunct al societății Meditur, firmă
aflată în subordinea primăriei Mediaș.
Este de știut faptul că și acesta va lalala
și blablabla în instanță și vom mai
vedea...

Colac peste pupăză, situația aliaților
nu este nici ea una prea roză, Astrid
Fodor, membră a FDGR și primar a mu-
nicipiului Sibiu, a părăsit și ea funcția,
fiind declarată incompatibilă. Dânsa are
toate șansele să acționeze așa cum de-
clara la momentul suspendării ( ”vom
acționa mai departe...”) să tot acționeze
până la terminarea de drept a mandatu-
lui...Mai mult de atât un alt primar PNL
este și el suspectat de incompatibilitate
și așteaptă decizia ANI în următoarea
perioadă de timp. Na!

Festivalul Incompatibililor nu se
termină aici și va continua cu surprize
pentru toți participanții atât de creduli în
politică și politicieni. Întreg programul
festivalului vă va fi prezentat până în
vara anului 2020.

VA URMA!
ACEST MATERIAL ESTE UN PAMFLET

ȘI TREBUIE TRATAT CA ATARE – SERIOS!

Daniel Supţirel

Tabăra de vară „Viaţa la ţară
Slimnic 2019“

Copiii, profesorii și persoanele din comuni-
tatea județului Sibiu își dau întâlnire vara
aceasta în luna iulie în cadrul programului
„Viaţa la ţară” organizat de Fundaţia Noi Or-
izonturi cu sprijinul PEPCO Romania.

Programul dezvoltă încrederea în sine a
tinerilor, profesorilor și tinerilor care au poten -
țialul de a-și schimba viitorul. Copiii care au
încredere în ideile și forțele lor sunt mult mai
probabil să dezvolte activități în folosul
comunității.

Cui se adresează programul? 150 de copii
(10-15 ani) și 15 membrii ai comunității din
județul Sibiu vor participa în cadrul progra-
mului ce dezvoltă tinerii prin activități la
Slimnic şi Chirpăr.

Copiii vor participa la tabăra de vară cu o
durată de 2 săptămâni unde vor planifica, or-
ganiza și conduce activități pentru promova -
rea patrimoniului local. Aceștia își vor dez -
volta competențe din sfera: meșteșuguri,
des fășurarea de evenimente artistice pentru
turiști, etc. comunicarea interpersonală, ma -
nagementul proiectelor,  rezolvarea proble -
me lor, creativitatea sau o atitudine pozitivă
față de comunitate și de ei înșiși.

15 persoane din cadrul comunității au fost
calificate în calitate de Animatori Centre de
Vacanță. Aceștia vor conduce tabăra de vară
cu cei 150 de copiii prin planificare, coor-
donare și conducere. 

20 de cadre didactice vor fi instruite în a -
ceastă toamnă să schimbe „lentilele" prin
care se uită la copiii lor, astfel încât aceștia să
poată oferi copiilor un mediu de dezvoltare.

Profesorii vor participa la Cercul Siguranței
și instruiri speciale privind învățarea expe -
riențială și mentalitatea de creștere, Fundatia
Noi Orizonturi fiind singura organizație din
România aprobată de Circle of Security® din
SUA pentru a desfășura programul Cercul
Siguranței în școli.

De 18 ani, Fundatia Noi Orizonturi oferă
educatorilor instrumente prin care pot împu -
ternici tinerii să conducă şi să producă
schim bări pozitive în comunităţilelor. 

,,O săptămână în care copiii au stat de-
parte de tehnica telefoanelor, s-au implicat în
jocuri, în dans, în meșterit diverse. O săp -

tămână în care au uitat de emoția exame -
nelor. Pentru toate astea și pentru multe al-
tele, mulțumesc organizatorilor, profesorilor

și tuturor celor implicați. Felicitări. 10 cu
laude” a declarat unul din părinţii copiilor
aflaţi în tabără.

Președinta Daniela Cîmpean, vicepreșe -
dinta Christine Manta-Klemens și administra-
torul public al județului, Sebastian Dotcoș, au
fost prezenți vineri după amiaza la HOS-
MAN, la Festivalul ”Dansul Corbilor”, organi-
zat de Asociația ELIJAH. Această asociație
oferă perspectiva unui viitor mai bun pentru
sute de copii din Hosman, Nou, Țichindeal,
Nocrih, Marpod și Cașolț care sunt ajutați să-
și construiască viața proprie prin muzică și
dans. Chiar dacă au trecut doar 8 ani de
când fondatorii asociației, Ruth Zenkert și
preotul Georg Sporschill, și-au început acti -
vitatea la Hosman, zeci de tineri au făcut
performanță și chiar și-au câștigat indepen -
dența. Unii cântă la nunți sau la diverse
evenimente, alții au absolvit sau sunt elevi ai
Școlii Populare de Arte și Meserii ”Ilie Micu”
Sibiu sau ai altor școli profesionale din Sibiu.

”Participând la deja tradiționalul festival
Dansul Corbilor, în cadrul căruia acești tineri
prezintă ce au învățat în anul care a trecut,
am constatat încă o dată că, dacă pui suflet
în ceea ce faci, nimic nu este imposibil. A -
sociația Elijah și prietenii ei pun mult suflet în
munca cu acești tineri și copii și reușesc în
acest fel să schimbe destine, să-i transforme
din persoane condamnate la sărăcie și necu -
noaștere în unele cu dorință de a învăța lu-
cruri noi care să-i ajute să-și cons truiască o
viață mai bună. Mulțumim Elijah și felicitări
pentru tot ceea ce faceți!”, a spus președinta
Daniela Cîmpean.
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Arta din România, din preistorie
în contemporaneitate

După o perioadă de mai bine de jumătate
de veac de la apariția celor două volume din
Istoria artelor plastice din România (Ed. Me -
ridiane, București 1968 și 1970), marți 9 iulie
2019, într-un mediu cultural și intelectual ele -
gant, în aula Academiei Române, a avut loc
lansarea monumentalei lucrări Arta din Ro -
mânia, din preistorie în contemporaneitate.

Editată sub prestigioasa editură a Acade-
miei Române și a tipografiei clujene Mega,
cele două volume au fost coordonate de
acad. Răzvan Theodorescu, vicepreșe din -
tele Academiei Române și acad. Marius Po-
rumb (FOTO) alături de un profesionist
co lectiv de redacție: Georgeta Stoica, Aurel
Chiriac, Georgiana Onoiu, Mihai Bărbulescu,
Mihaela Sanda Salontai, Tereza Sinigalia,
Constantin Ciobanu, Marina Sabados, Ana
Dobjanschi, Victor Simion, Corina Popa,
Ciprian Firea, Dana Jenei, Elena Dana Pri-
oteasa, Cristina Cojocaru, Cornel Tatai Baltă,
Andras Kovacs, Ana Dumitran, Grațiela Grig-
oriu,Mihaela Vlăsceanu, Saveta Pop, Sorin
Vasilescu, Adrian Silvan Ionescu, Ovidiu Pre-
jmerean, Mariana Vida, Constantin Ciobanu,
Ramona Novicov, Adriana Șotropa, Ioana
Vlasiu, Corina Teacă, Tiberiu Alexa, Cristian
Robert Velescu, Raluca Alexandrina Iordă -
nescu, Dana Galanton, Irina Cărăbaș, Adrian
Guță, Vasile Radu alături de sibieni Iulia
Mesea, Daniela Dâmboiu și Alexandu Con-
stantin Chituță.

Acest demers atipic pentru arta româ neas -
că este rodul celor 40 de specialiști dar și a
colaborarii cu 36 de instituții din România.

Această echipă nouă și tânără, aducând
un suflu de noutate, propune mediilor cultu -
rale românești o privire sintetică nouă asupra
istoriei artelor vizuale din țara noastră, cum
ar fi de pildă și renunțarea la conceptul de
arte plastice în favoarea celui mai cuprin -
zător, mai nuanțat și internațional de arte vi -
zuale. În acest sens, acad. Răzvan Theo -
dorescu menționa: ”Sper cu tărie că paginile
colegilor mei vor reuși să sugereze, mult mai
nuanțat decât s-a făcut odinioară, o evoluție
multimilenară a modului nostru de a vedea
în spațiu volume, linii și culori care să ilus-
treze credințe, fapte și idei. O evoluție din
care fac parte, firește, momentele de zenit
care își au comentariul meritat – de la arta
cucuteniană la frescele Bucovinei, de la

cetățile dacice la opera lui Brâncuși (pentru
a reaminti locuri devenite aproape comune
în istoriografia noastră de artă) – și pe care
o iconografie adecvată o susține.”

Prezenta sinteză privind arta din spațiul
românesc este considerată actuală și extrem
de utilă, fiind o trecere în revistă a principalelor
epoci artistice desfășurate în am bi anța ro -
mânească, din cele mai vechi timpuri până în
zilele noastre. Actualitatea cerce tărilor și studi-
ilor sunt date de numeroasele progrese și de-
scoperiri, pornind din antichitate și medievalul
românesc până în epoca modernă sau cea
contemporană.

Rând pe rând și pentru toate ramurile de
creație vizuală de la arhitectură la argintărie,
de la pictură la broderie, de la grafică la
sculptură sunt evocate marile vârste ale artei
în spațiul românesc începând din preistorie și
până astăzi în cele două volume dedicate
sărbătoririi celor 100 de ani de la Marea Unire.

Bogatul material ilustrează un excepţional
tezaur artistic al României, cu numeroase
aspecte ale realizărilor şi performanţelor artis-
tice, documentate de cercetările din ultimele
decenii, ce pun în valoare fenomenul artistic
românesc în conexiunile sale cu lumea euro -
peană. Primul volum prezintă arta popu la ră
românească, arta preistorică şi cea antică
din epoca Daciei libere şi Daciei romane,
epoca bizantină, evul mediu timpuriu şi arta
ro ma nică din Transilvania, începuturile arhi-
tecturii de zid în Ţara Românească şi Mol -
dova, pictura murală şi arta liturgică, perioada
influ enţei Renaşterii europene în spaţiul ro -
mâ nesc, ce anunţă curentele culturale ale
epocii moderne.

Cel de al doilea volum înfăţişează arhitec-
tura, sculptura, pictura, grafica şi artele deco-
rative în epoca premodernă a secolului al
XVIII-lea, dominată de Baroc şi începuturile
Clasicismului, evoluţia lor în epoca modernă
din secolul al XIX-lea şi tendinţa de sincroni-
cizare cu evoluţia artelor europene şi se
încheie cu prezentarea realizărilor excep ţionale
ale secolului al XX-lea şi începutul secolului al
XXI-lea, până în contemporaneitate.

Tipărirea acestor două volume sub egita
prestigioasei instituții a Academiei Române,
cel mai înalt for științific și cultural, este în
măsură să dezvolte cercetarea și studierea
fenomenului cultural artistic românesc, să-l

A fost inagurată Casa de odihnă și creație „Andrei Oțetea”
Vineri, 5 iulie aavut loc inaugurarea Casei

de odihnă și creație „Andrei Oțetea”, situată
în Sibiel, pe platoul Godea. La eveniment au
paricipat Daniela Cîmpean, președinta Con-
siliului Județean, vicepreședinții Christine
Manta-Klemens și Marcel Luca, administra-
torul public la județului Sebastian Dotcoș,
alături de consilieri județeni și o parte din
conducerea și colectivul Bibliotecii Județene
ASTRA. „Încă un exemplu elocvent despre
lucrurile bune care se fac atunci când există
colaborare. De data aceasta este despre
colaborarea dintre autorități, instituții publice
și comunitate.

Inițiativa a avut-o soția academicianului
Andrei Oțetea care a donat Bibliotecii Astra
cabana din Godea pentru a folosi ca și casă
de odihnă și creație oamenilor de cunoaș -
tere, știință și artă. Consiliul Județean Sibiu
a asigurat fondurile necesare renovării,
lucrările au fost realizate de Biblioteca Jude -
țeană Astra iar Primăria Orașului Săliște a
îmbunătățit condițiile de acces. Rezultatul?
Un spațiu de creație într-o locație mirifică,
compatibilă fără îndoială cu energiile cre-
atoare ale celor pe care îi așteptăm cu drag
să ne treacă pragul”, a precizat președinta
Daniela Cîmpean.          Andreea Cojocaru

Foto: Daniela Ciută

promoveze și să-l facă cunoscut prin va loarea
sa. Arta românească, una din perfor manțele
naționale, reprezintă o contribuție însemnată
la tezaurul cultural-artistic european.

Se simte nevoia ca în viitorul apropiat mo -
numentala lucrare să fie tipărită și într-o ver-
siune în limba engleză, servind astăzi la o
cu noaștere mult mai temeinică în rândurile
internaționale a artei românești, iar acest
deziderat este deja în discuție.

Coordonatorul principal al acestei lucrări,
acad. Marius Porumb, a afirmat că: ”Cele
două volume editate de Editura Academiei
Române în colaborare cu Editura Mega din
Cluj Napoca, sub genericul Arta din România
din preistorie în contemporaneitate, repre -

zintă simbolic chintesența cercetărilor de
istoria artei, o frescă a evoluției și per for man -
țelor fenomenului artistic din spațiul car  pato
-danubiano-pontic, care la ceas de sărbă -
toare a jubileului românesc, este o franda
is to ricilor și criticilor de artă din România.”

Așteptat de mult timp, acest tratat acade -
mic unic, va deveni timp mult timp de acum
înainte, un instrument extraordinat de muncă
și o sinteză extraordinară.

Începând din această toamnă lucrarea Arta
din România din preistorie în contemporanei-
tate va fi lansată în mai multe orașe din
România, printre care și la Sibiu.

Dr. Alexandru Constantin Chituță
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Programul de vară continuă
la Biblioteca Astra

Alături de bibliotecarii Compartimentului
pentru Copii și Tineret, cu sprijinul câtorva
tineri voluntari entuziaști, copiii înscriși în
acest program se vor bucura de lumea fru -
moasă a cărților și vor lua parte la cercuri și
ateliere de limbi străine, arte decorative,
teatru și cinema, bune maniere, educație
pentru sănătate, cultură generală. Așa cum
se anunță încă de la debutul programului, va
fi o vară dinamică și plină de bună-dispoziție
la bibliotecă.

„Am avut astăzi bucuria de a-i revedea pe
mulți dintre participanții din anii trecuți, semn
că vacanța în bibliotecă este o bună alter -
nativă de a petrece zilele de vară. Suntem
foarte încântați că BiblioVacanța noastră are
un asemenea succes și că putem pune la

dispoziția celor mici, în mod gratuit, acest
serviciu. Ne propunem să aducem cartea
mai aproape de copil într-un mod plăcut, dis-
tractiv și flexibil. Prin joc și joacă, micuții își
vor exersa aptitudinile și, în egală măsură,
vor avea prilejul să dobândească noi abilități.
Vom avea activități pentru toate gusturile, și
pentru cei înclinați spre artă, lectură și re-
laxare, și pentru cei mai energici, care pre -
feră muzica și mișcarea”, spune Ana Coca,
bibliotecar în cadrul Compartimentului pentru
Copii și Tineret.

Orarul pentru activitățile BiblioVacanța este
postat pe site-ul bibliotecii și pe conturile de
Facebook și Instagram, pentru detalii și fo-
tografii despre aceste acțiuni.

Andreea Cojocaru

Biblioteca Județeană ASTRA Sibiu a demarat şi în acest
an programul de vară organizat de Compartimentul pen-
tru Copii și Tineret pentru elevii cu vârste cuprinse între
7 și 14 ani. Timp de șase săptămâni, de luni până vineri,
între orele 10:00 – 13:00, copiii vor participa la nu-
meroase activități educative, creative și recreative.

Cum arată Sibiul la finalul
SISAF 2019

În cadrul ediției a V-a au fost realizate 17
picturi murale, care completează galeria de
artă stradală a Sibiului, ajunsă acum la 84 de
lucrări și peste 8.100 metri pătrați. Majori-
tatea lucrărilor sunt finalizate deja, iar la 5
dintre ele artiștii lucrează în continuare pen-
tru definitivare.

O parte dintre murale sunt găzduite de ins -
tituții de învățământ din Sibiu: Grădinița nr.
15 din cartierul Terezian este acoperită de o
lucrare semnată de W3SR, un artist din Peru
stabilit în Germania, Școlile Gimnaziale nr.
13 și 18 beneficiază de câte un mural realizat
de artistul belgian Mehsos și românca An-
dreea Toma, iar un zid al Colegiului Economic

„George Barițiu” este realizat de gru pul Kaps
Crew. Anul acesta, circuitul de street art este
completat, în premieră, cu lucrări de mari di-
mensiuni pe unele dintre cele mai importante
instituții culturale și sportive din oraș.

Festival de cultură urbană
În afara lucrărilor incluse în cadrul turului,

SISAF a activat și alte locații din Sibiu, în
care au fost organizate o serie de eveni-
mente conexe, având în centru arta și cultura
urbană.

Sibiu International Street ART Festival este
un eveniment cofinanțat de Consiliul Local
Sibiu și Primăria Municipiului Sibiu. (A.C.)

Festivalul Internațional de Street Art de la Sibiu trage
linie după o săptămână plină – 1-7 iulie. În urma demer-
sului din acest an, 4 unități de învățământ din oraș, un
bloc ANL, instituții culturale precum Centrul Cultural
„Ion Besoiu” sau Palatul Copiilor, Stadionul Municipal,
Aeroportul Internațional, Sala Transilvania și Hotel Parc
sunt printre locațiile care însumează peste 2.400 metri
pătrați de culoare.
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Localurile din Ocna Sibiului sub lupa Serviciului
de Investigare a Criminalității Economice
În perioada 29 iunie – 8 iulie a.c., polițiștii din

cadrul Poliției Orașului Ocna Sibiului și cei din
cadrul Serviciului de Investigare a Criminalității
Economice au desfășurat ample acțiuni de pre-
venire și combatere a fenomenului infracțional în
zona de agrement a orașului Ocna Sibiului.

Activitățile s-au derulat împreună cu repre -
zentanții Inspectoratului Teritorial de Muncă
Sibiu și Oficiului pentru Protecția Consuma-
torului Sibiu.

Principalele obiective ale acțiunilor au fost
cele de verificare a legalității funcționării, a
modului de respectare a normelor legale de
comerț, combaterea evaziunii fiscale, re-
spectarea normelor igienico-sanitare în ca drul
unităților comerciale din incinta și din zona
adiacentă Lacurilor Naturale Ocna Sibiului.

Cu această ocazie au fost controlate 17
societăți comerciale și au fost aplicate 31 de
sancțiuni contravenționale în valoare totală
de 75.125 lei.

Au fost constatate nereguli cu privire la le-
galitatea funcționarii unităților economice,
nerespectarea legislației în domeniul forței
de muncă, precum și cu privire la respec -
tarea normelor igienico-sanitare de către
reprezentanții agenților economici verificați.

Dan Claudiu Buzdugan

Povestea calului salvat de la abator dar lovit de o mașină
în Cristian! În cele din urmă a fost eutanasiat

Lene mare în fotbalul sibian De ce mor peştii în Olt?

Astăzi vă relatăm povestea tragică a calului
botezat “Ily” de către noua familie adoptivă,
niște oamenii cu suflet mare care salvează
animale din toată țara. Din cauza problemelor
de sănătate, calul a fost propus pentru a fi
trimis la un abator unde urma să fie tăiat însă
cei de la “Asociația ”Prietenii Berzelor” s-au
încăpățânat și au dorit salvarea calului cu
orice preț. Într-o postare pe pagina lor de
Facebook, aceștia spun că au preluat calul
și l-au dus la locația lor din Cristian. Calul a
început să se simtă din ce în ce mai bine
fiind înconjurat de dragoste, aer curat și iarbă
proaspătă. Însă fericirea a durat doar câteva
zile deoarece duminică, 7 iulie, o mașină a
derapat și după ce a lovit o altă mașină, a
fost proiectată într-un gard. Întâmplarea
nefericită a fost ca lângă gard să fie și calul
“Ily” care a fost lovit brutal. Proprietarii era
plecați la Gusu la o altă intervenție, acolo
unde încercau să salveze un pui de barză.
Vestea a căzut că un trăsnet asupra lor și s-
au întors rapid în Cristian.

După ce calul a primit ajutor din partea
celor de la SMURD, veterinarul chemat a dat
un diagnostic șocant: “fractură deschisă cu
contaminarea osului”. Mai pe înțelesul tuturor,
o fractură cu șanse mici de vindecare iar
soarta calului era curmarea suferinței sau
fără ocolișuri, abator. Au urmat zeci de tele-
foane, păreri de la mai mulți veterinari și tot
felul de planuri de salvare.

Într-un final, cu lacrimi în ochi, decizia a
fost luată iar calul a fost eutanasiat. Însă
problemele nu s-au terminat aici. Proprietarii
au sunat la diferite autorități ca să-i ajute cu
ridicarea calului mort și neutralizarea lui însă
fără rezultat. Astfel au hotărât să transporte
calul la Cluj unde să fie incinerat. Acum după
ce au rămas cu un mare gol sentimental, au
de plătit facturi mari pentru: eutanasierea,
transportul la Cluj și incinerarea calului. Nu
puteam încheia articolul mai bine decât cu
titlul postării de pe Facebook: “Când viața
este ipocrită sau povestea tristă a unui călut
pe care l-am iubit...” Dan Claudiu Buzdugan

Imaginea alăturată prezintă un obicei ilegal
şi imoral al unor suporteri şi membrii ai
echipelor de fotbal sibiene, acela de a parca
maşinile la meciurile de fotbal de pe Sta-
dionul Municipal, în curtea acestuia. Proble -
ma este că respectivul teren a fost amenajat
de Primăria Sibiu cu peste 300.000 de lei ca
teren de baschet. Astfel la meciul amical FC
Hermannstadt – Viitorul Şelimbăr, terenurile
de baschet au devenit parcare. Nu doar pe
durata meciului ci şi mult timp după aceea.
Iar doritorii de baschet nu au putut folosi
terenurile. Contactaţi de reporterul STAR

SIBIAN, reprezentanţii Primăriei Sibiu nu au
răspuns până astăzi la această problemă:
cât de legal este ca maşinile să fie parcate
acolo. Mai ales că există hotărâre de Consiliu
Local Sibiu care prevede clar destinaţia
acestor terenuri.

Reamintim că în zona Stadionului există
parcări suficiente, inclusiv una foarte mare la
Sala Transilvania. Probabil că unor microbişti
şi fotbalişti le e mai comod să coboare din
maşină direct pe gazon…

Călin Blaga

În ultimele zile mai mulţi pescari au sesizat
că pe Olt plutesc mulţi peşti. Unii chiar şi de
1,5-2 metri din specia somn.

“Nepasare aduce la distrugerea faunei pis-
cicole! Sute de pesti morti la barajul de la
Scoreiu!! Printe care se enumara si exem-
plare capitale de somn! Oare cine va raspun -
de pentru fapta?” a scris Sim Ovidiu ieri pe
grupul online Pescar Sibian.

Autorităţile au fost mobilizate imediat de
subprefectul Horaţiu Marin pentru a lua
probe. “Au fost luate probe de specialişti şi
cauza morţii peştilor este slaba concentraţie
de oxigen a apei. Mi s-a explicat de spe -
cialiştii noştri de la Apele Române că această
concentraţie scăzută este determinată de
cauze naturale, diferenţe mari de tempe ra -
tură”, a explicat pentru STAR SIBIAN,
Horaţiu Marin.

Romeo Stoicescu de la Asociația Județea -
nă a Vânătorilor și Pescarilor Sportivi Sibiu a
făcut un apel către autorităţi să avertizeze
populaţia să nu consume aceşti peşti morţi.
Se pare că locuitorii din zona Oltului din
judeţul nostru nu ţin cont de aceste reco man -
dări. Facebook-ul este plin de poze cu peşti
morţi scoşi din râu şi comentarii despre cum
vor fi gătiţi. ”Instituțiile statului nu tratează cu
suficientă atenție subiectul. Ce se întâmplă
este un adevărat dezastru ecologic și poate
deveni un dezastru pentru populație. Aso -
ciațiile nu au autoritate, iar autoritățile sunt
dezinteresate”, spune Romeo Stoicescu, di-
rectorul AJVPS Sibiu.

Inspectoratul Județean de Jandarmi a
trimis un echipaj în zona Cârţa şi localităţile

din jur pentru a explica oamenilor riscurile la
care se expun consumând peşte mort.

Călin Blaga
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Spectacol la Campionatul European
de Powerlifting

Sportivi din peste 20 de țări europene s-au
adunat, săptămâna trecută, la Sibiu pentru a-
și demonstra forța la una dintre cele mai mari
competiții internaționale. Probele au constat
în genuflexiuni, împinsul din culcat și îndre -
ptări, fiecare concurent având dreptul la trei
încercări la fiecare probă.

5 zile de spectacol cu greutăți
După 5 zile de competiţie la nivel euro-

pean, în care sportivi cu vârste la care alţii se
gândesc deja la retragere au arătat că Pow-
erliftingul este un sport ce poate fi practicat
la nivel de performanţă dacă ţi-ai creat
condiţiile pentru acest lucru, organizatorii au
spus stop competiție și au premiat cei mai
buni concurenți. La competiție au concurat
sportivi cu vârsta cuprinsă între 40 și peste
70 de ani, la categoriile Master 1, 2, 3 și 4.
Faptul că au putut concura acasă a fost un
motiv în plus de motivație pentru sportivii
români, care au reușit să își adjudece 7
medalii de loc 1, un loc 2 şi un loc 3, rezultate
care clasează țara noastră printre cele mai
bune la acest sport.

Rezultatele sportivilor români 
la CE de Powerlifting

Sportivii români care au concurat la Cam-
pionatul European de Powerlifting au avut
evoluţii bune, astfel că Lucica Olah, categoria
63kg, Master 3, a devenit Campioană Euro -
peană la toate cele 3 probe și la total.  Daniel
Bălăiţă, Master 1, a concurat la categoria
105kg şi a câştigat locul 1 la proba de împins
din culcat. La aceeaşi categorie a concurat
şi Cristian Oproiu, acesta clasându-se pe
locul 5 la probele de genuflexiuni şi îndre -
ptări. Tot la Master 1, la categoria 120kg, a
concurat Sorin Cazacu, românul reuşind să-
şi adjudece locul 1 la probele de genuflexiuni
cu 352,5kg şi împins din culcat cu 270kg. La
îndreptări a ocupat locul 3 şi la total locul 2.
La rândul lui, Avram Rădoi a concurat la cat-
egoria +120kg, Master 1, clasându-se pe
locul 5. Andrei Cioflică şi Lucica Olah au
reuşit să devină arbitrii internaţionali de pow-
erlifting, categoria 2, în prezent România
având în total 4 arbitrii internaţionali.

Totodată, la Campionatul European de

Argint pentru Alpha Team la Cam-
pionatul Național de Baschet U12

Kevin Rivera Serrano,
câștigătorul Turului Ciclist

Trei săptămâni pline de baschet, expe -
riențe care de care mai folositoare, bucurie
pură de a practica jocul cu mingea la coș!
Asta au însemnat cele trei competiții de la
Costinești, desfășurate în perioada 16 iunie
– 7 iulie, la care Alpha Sport Team Sibiu a
trimis 7 echipe și peste 100 de copii.

Sezonul s-a încheiat cum nu se putea mai
bine pentru clubul din Sibiu, care a obținut
locul 2 la Campionatul Național U12 Mas-
culin, desfășurat între 30 iunie – 6 iulie.
Experiența acumulată pe parcursul sezonului
competițional 2018-2019, când aceeași
echipă a participat în CN U13, și-a spus cu-
vântul, Alpha obținând argintul național la
campionatul de la mare. O performanță nota -
bilă la o competiție la care s-au aliniat la start
nu mai puțin de 29 de echipe participante.
Parcursul acestei echipe generatie 2007 la
turneele de la mare a mers într-o linie as -
cendentă, de la an la an, crescând de la locul
32, la 20, la 4 iar acum la 2.

Lotul Alpha U12, care a reușit să aducă ti-
tlul de vicecampionă națională la Sibiu, a fost
format din Sebastian Băcilă, Raul Burcea,
Matei Florea, Robert Carpovici, Elias
Drăgan, Tudor Horvat, Paul Itu, Eric Kriska,
Bogdan Mihaiu, Gabriel Radu, Alexandru
Suciu, Andrei Teodoru, Riccardo Vasiu.

Planuri mari de viitor
Finalul de sezon aduce și noi planuri de viitor!

Obiectivul clubului sibian pentru urmă torul se-
zon este înscrierea a două echipe la Campi-
onatul Național U13. Pentru că doreș te extin-
derea echipelor, Alpha va organiza sesiuni de
înscriere și trial-uri pentru con figu rarea loturilor,
copiii urmând să beneficieze de o pregătire
conformă modelulului școlii de baschet sâr -
bești. Clubul Alpha Sport Team Sibiu are și o
secție de volei care se dezvoltă din ce în ce
mai frumos, astfel că din toamnă va participa
cu o echipă la Campionatul Na țional de Minivo -
lei Feminin.                      Andreea Cojocaru

Rutierul din Costa Rica şi-a păstrat tricoul
galben cucerit la Bâlea Lac, în etapa a doua,
depăşindu-i pe Daniel Munoz  (Androni Gio-
cattoli Sidermec) şi pe Radoslav Rogina
(Adria Mobil), care au completat podiumul
ierarhiei generale. Victoria lui Serrano este a
treia consecutivă a echipei sale, după ce în
2017 şi 2018 Egan Bernal şi, respectiv Ivan
Sosa se impuneau la Sibiu.

Primul ciclist român din clasamentul gen-
eral a fost Serghei Ţvetcov, din echipa naţio -
nală a României, care a terminat Turul Ciclist
al Sibiului pe locul 5, la 42 de secunde de
învingător.

Tricouri distinctive la finalul Turului Ciclist
al Sibiului 2019.

Tricoul galben– lider al clasamentului gen-
eral: Kevin Rivera (Androni Giocattoli Sider-
mec).

Tricoul albastru– lider al clasamentului
sprinterilor: Joel Sutter (Akros Thomus).

Tricoul verde– lider al clasamentului pe
puncte: Riccardo Stacchiotti (Giotti Victoria)

Tricoul alb cu buline gri– lider al clasamen-

tului cicliștilor U23: Kevin Rivera (Androni
Giocattoli Sidermec).

Tricoul alb–lider al clasamentului căță -
rătorilor: Daniel Munoz (Androni Giocattoli Si-
dermec).

Tricoul roșu–lider al clasamentului cicliștilor
români: Serghei Ţvetcov (România).

Tricoul portocaliu– cel mai combativ ciclist
– Justin Paroz (Akros Thomus).

Tricoul gri– lider al clasamentului pe echipe
– Androni Gioccatoli Sidermec.

Andreea Cojocaru

Cei mai buni sportivi europeni la Powerlifting au făcut
spectacol, timp de 5 zile, în Sala Transilvania. În pe-
rioada 3-7 iulie, cea mai mare sală din Sibiu a găzduit
Campionatul European de Powerlifting (Masters),
competiție organizată în premieră de țara noastră, la care
și-au măsurat forțele nu mai puțin de 150 de sportivi ve -
terani din întreaga Europă.

Performanță notabilă obținută de Alpha Sport Team Sibiu la
Campionatul Național U12 de la Costinești! Tinerii baschetbaliști
antrenați de prof. Alexandru Hulpuș au încheiat campionatul pe
locul secund, Alpha fiind singura echipă de juniori din Sibiu care
reușește să obțină argintul național în ultimii ani. Reușita de la
U12 a fost completată de rezultatele foarte bune obținute de
restul echipelor Alpha la Festivalurile de Baby și Minibaschet,
săptămânile trecute, la Costinești.

Powerlifting de la Sibiu s-au stabilit 7 recor-
duri mondiale şi unul continental în compe -
tiţia masculină şi două recorduri mondiale şi
unul continental în competiţia feminină.

„Pentru Sibiu, atât ca oraş cât şi ca judeţ,
am câştigat un mare plus de imagine, oas -
peţii ne-au cunoscut aşa cum suntem, ne-au
adresat multe mulţumiri şi urări de bine, gân-
duri bune care ne leagă de Europa. Pentru
Clubul Sportiv Activ şi Federaţia Română de
Powerlifting, în anul în care aceasta îm pli -
neşte 10 ani de existenţă, a fost un exerciţiu
care a arătat clar că putem să facem bine
ceva de o asemenea anvergură. Şi mai arată
că putem fi gazde bune pentru performanţă
de nivel mondial. Cred că fiecare sibian ar

trebui să conştientizeze şi să fie mândru că
în oraşul său s-au stabilit rezultate sportive
care sunt cele mai bune din lume”, a declarat
Marius Raica, președinte Club Sportiv Activ,
director de competiție.

Powerliftingul este considerat a fi cel mai
reprezentativ sport de forță, fiind practicat de
femei și bărbați din peste 150 de țări din în-
treaga lume. Acest sport este cel mai re pre -
zentativ în ceea ce privete manifestarea for ței
musculare în competiții sportive, implicând
forța brută a sportivului, capacitatea sa de a
ridica greutăți peste limitele sale. În ultima
perioadă, s-au intensificat acțiunile de recu -
noaștere a Powerliftingului ca joc olimpic.

Andreea Cojocaru

Câştigătorul Turului Ciclist al Sibiului 2019 a fost Kevin Rivera
Serrano, de la Androni Giocattoli Sidermec.



Calitate şi inovaţie în domeniul
construcţiilor marca Retter

La începutul lunii iunie firma anunţa imple-
mentarea cu succes în România a tehnolo-
giei  VFT-WIB pe Autostrada Sebeș-Turda,
lotul 2, la supratraversarea DJ 142 L de la
Sâncrai, unde au fost ridicate și montate
primele grinzi prefabricate în soluție com -
pusă (din punct de vedere tehnic e vorba de
soluția VFT-WIB). Practic soluțiile clasice –
grinzi de beton pretensionate și tablier com-
pus oțel-beton, au fost înlocuite cu grinzi pre-
fabricate cu armătură externă rigidă VFT-
WIB – noile soluții au fost proiectate cu de-
schideri de 41 de metri. Grinzile VFT-WIB®
pot fi folosite atât la construcţia podurilor de
şosea, cât şi la construcţia podurilor de cale
ferată, avantajele fiind aceleaşi.

Montarea grinzilor VFT-WIB se încheie
acum pe şantierele lotului 2 al Autostrăzii
Sebeş – Turda. Pentru designul, producţia şi
montarea acestora Retter Projectmanage-
ment a colaborat foarte bine cu mai multe
firme. Alături de SSF-RO s-a dezvoltat partea
de concept şi proiectare a acestui nou tip de
grinzi. Împreună cu firmele Lupp şi Bauele-
mente s-a deyvoltat cofragul şi producţia
efectivă a grinzilor, cu Deme Macarale s-a
colaborat pe partea de montaj a grinzilor
VFT-WIB pe tronsondul autostrăzii.

Seria inovaţiilor Retter continuă
Inovaţia Retter Projectmanagement pentru

România continuă cu montarea de grinzi pre-
fabricate de beton tip BFT şi grinzi metalice
tip VTR la Podul 34 pe aceeaşi autostradă.
Şi acestea, ca şi sistemul VFT-WIB, asigură
un standard înalt de calitate şi rezistenţă.
Dezvoltarea sistemului de autostrăzi, dar şi
alte drumuri în România, oferă şansa unei
firme ca Retter  să aducă un plus de valoare

în acest sector, atât prin tehnologia introdusă
în premieră la noi, dar şi prin calitatea deo -
se bită a angajaţilor angrenaţi în aceste
proiecte.

Soluția VTR® (germană: VerbundTräger-
Rost – rețea de grinzi) pentru poduri com-
puse oțel-beton este cea mai potrivită pentru
deschideri cuprinse între 40 și 100 m. Soluția
VTR® nu foloseşte contravântuiri sau rigi -
dizări expuse, iar singurele suprafețe supuse
factorilor externi sunt plane (fețele văzute ale
inimilor și ale tălpii inferioare). Grinzile din
oțel se produc în uzina de confecții metalice
pe tronsoane, care sunt apoi transportate pe
șantier. Cu ajutorul personalului calificat,
tron soanele sunt îmbinate prin sudare la
lungimea finală pe șantier. Datorită formei
simple a grinzilor, sudarea pe șantier este
ușurată, iar aspectul structurii este îngrijit,
modern și plăcut. Această operație este mai
accesibilă și mai facilă, decât pretensionarea
realizată pe șantier a tronsoanelor de grinzi
precomprimate. În ceea ce privește dala de
beton, soluția VTR® are ca scop execuția cât
mai rapidă, cu puține sau chiar fără cofraje,
prin folosirea prefabricatelor.

Parteneriarul cu Maurer (Germania) pentru
elemente anti-seismice

Retter Projectmanagement a dezvoltat deja
în mai multe proiecte în ţară un parteneriat
cu firma germană Maurer, lider în teh no logia
elementelor anti-seismice. De la mon tarea
de amortizoare a șocului la clădiri înalte până
la proiectare, producție și montaj a rosturii
elastomerice de dilatație. Elementele anti-
seismice reprezintă un factor foarte important
în construcţia de clădiri şi autostrăzi la noi în
ţară datorită riscului seismic existent.

Calitatea construcţiei este dată de calitatea
oamenilor

Sectorul construcţiilor are o mare problemă
în România. Conform statisticilor oficiale for -
ţa de muncă în construcţii aproape s-a înju -
mătăţit în perioada 2009-2018 de la pes te
600.000 de oameni undeva la 335.000 de
oameni. Datorită proiectelor private, dar şi
cele majore demarate de Guvern este nevoie
de încă 200.000 de oameni în construcţii.

Retter Projectmanagement  a investit con-

tinuu în perfecţionarea angajaţilor. Omul este
centrul companiei la Retter şi conducerea
firmei investeşte continuu în proprii angajaţi.
Dincolo de beneficiile oferite de cazare, ti -
chete masă, transport, echipamente profe-
sionale de calitate şi un salariu net de peste
4.000 de lei, muncitorii Retter sunt şcolarizaţi
la locul de muncă prin programe de perfec -
ţionare. Filosofia companiei de a inova şi a
produce lucrări de calitate se bazează pe
investiţia în oameni de calitate, profesionişti.


